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 Аннотация: В статье рассматривается одно из основных прав обвиняемого или осужденного по 

уголовному делу − конфиденциальное общение с защитником, которое предполагает выстраивание 

доверительного общения, обсуждения любых вопросов без вмешательства третьих лиц. Автор 

анализирует препятствия, ведущие к нарушению прав обвиняемого в этой части, особенности 

применения видео-конференц-связи при таком общении, контроля за перепиской между обвиняемым и 

защитником, консультациями адвоката во время расследования уголовного дела и в ходе судебного 

заседания. В работе представлены данные международной судебной практики, которые нашли отражение 

в решениях национальных судов. В заключение автор отмечает, что работа законодателя должна 

осуществляться в установлении значительно большего числа гарантий, предоставленных адвокату в 

части конфиденциальности общения с подзащитным. 

Annotation: The article discusses one of the basic rights of an accused or convicted person in a criminal case 

− confidential communication with a defense lawyer, which involves building trusting communication, 

discussing any issues without the intervention of third parties. The author analyzes the obstacles leading to the 

violation of the rights of the accused in this part, the specifics of the use of video conferencing during such 

communication, monitoring of correspondence between the accused and the defender, consultations of the lawyer 

during the investigation of the criminal case and during the court session. The paper presents data from 

international judicial practice, which are reflected in the decisions of national courts. In conclusion, the author 

notes that the work of the legislator should be carried out in establishing a much larger number of guarantees 

provided to the lawyer in terms of confidentiality of communication with the client. 
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